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Milí čtenáři,  

máte před sebou nové číslo školního žákovského časopisu, který opět vzniká v rámci volitelného 

předmětu Mediální výchova. Redakce pracuje v novém složení. Někteří loňští redaktoři jsou již na 

střední škole, někteří zůstali a někdo letos s časopisem začíná. Externě s námi spolupracuje Alice 

Adamcová. Budeme vás celý rok informovat o dění ve škole a uvítáme i vaše nápady a 

připomínky, které nám pomohou udělat časopis zajímavějším a čtenějším. Napsat nám můžete na 

náš email casopiskounik@seznam.cz              
                            za redakci Dagmar Sedláková 

 

Školní rok je v plné proudu a máme za sebou už i první prázdniny. Zbývá osm měsíců, kdy se 

určitě budeme poctivě učit, ale kdo by se netěšil na další volno.  

Čeká nás už v pondělí 17. 11., to oslavíme státní svátek Den boje za svobodu a demokracii. 

Vánoční prázdniny začnou v sobotu 20. 12. a užijeme si dlouhé dva týdny volna až do 4. 1. 2015!   

Druhé pololetí se naplno rozjede po pololetních prázdninách, které budou 30. 1. a „jarňáče“ si užijeme od 

2. března 2015. Velikonoční vajíčka můžeme malovat už ve čtvrtek 2. 4. a v pátek 3. 4.  

Ty hlavní prázdniny pak vypuknou 1. 7. 2015.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aktuálně:  
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Zase závodíme! 

 
A je to tu, naši malí atleti opět závodí. Ve čtvrtek 2. 10. mladší žákyně vyhrály závod družstev v Lysé nad 

Labem a přivezly pohár! 

Matěj Veselý z  9. třídy se zúčastnil Mistrovství  české republiky v Plzni, kam se probojoval v několika 

předchozích závodech. Poskytl nám krátký rozhovor - Atmosféra prý byla v klidu, jelikož pršelo. A nebyl 

se svým výkonem vůbec spokojený, umístil se na 14. místě.                                                                               

Po sedmi letech jsme vyrazili v počtu 21 běžců na 39. ročník Roháčovy stezky - lesního běhu okolo hradu 

Sion u Kutné Hory. Dále jsme se prali o medaile 

v těchto závodech:  

 III. atletická středa Stará Boleslav  

 KP družstev žactvo Beroun                                            

 Běh Zámeckou zahradou v Lysé n/L                                                              

 VC Čelákovic Stará Boleslav  

 IV. atletická středa Stará Boleslav 

 KP družstev Stará Boleslav 

 Svatováclavský běh Český Brod 

 Běh republiky Český Brod    
        Filip Vorlíček a David Budín 

 

Hasičů je málo!!! 
Haló, máte koníček?? NE?? A je vám od 6 do 11 let??  

Tak se v pátek v 17:00 přijďte podívat na trénink mladých hasičů u 

kounické hasičárny. Ukážeme vám hadice, auto, ale taky určitě 

nějaké překážky a hlavně požární útok. Když se vám tu bude líbit, 

můžete začít chodit pravidelně. Možná, že nám pomůžete vyhrát 

OKRESNÍ HRU PLAMEN a pak se s námi podíváte i na KRAJSKÉ 

KOLO, popřípadě na 

MISTROVSTVÍ ČR, kam se dva 

z nás už dostali, díky hostování u 

jiného týmu. 

Učíme značky, ale taky třeba první 

pomoc (zavázat ruku i koleno), taky 

třeba střelbu ze vzduchovky, 

určovat azimut, orientovat mapu na 

sever. A právě při tomto se nejvíc smějeme a zažíváme nejlepší zážitky, 

které ti zůstanou do konce života. Těšíme se na vás SDH Kounice.

         

    
  Anna Kadeřávková 
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Celá škola v Toulcově dvoře 

 
Všichni žáci zase po roce vyrazili do Toulcova 

dvora. Většině se tam určitě líbilo. Prvňáci a 

druháci se dočkají už v listopadu. Prvňáci pojedou 

na program „Bude zima, bude mráz“ a 2. třída na 

„O beránkovi a ovečkách“. 

 

A co už poznali ostatní?  

3. Co umí stromy 

4. Cesta ke chlebu 

5. Les       

6. Krok za krokem vodním tokem 
7. Les 

8. Rozumíme chování zvířat 

9. Není kámen jako kámen 

 

Žáci páté třídy se s námi podělili o své zážitky. 

Nejvíce se jim líbilo poslouchání zvuků zvířat a 

určovaní vyluštili křížovku.  

Hodně jsem se naučila a zažila! (Klára Podveská)  

Chtěl bych tam jet znovu, byl to hezký výlet. 

(David Kramář) 

Líbilo se mi všechno úplně nejvíc poznávání zvuků a určování stromů podle klíče. (Naty Svobodová) 
          Katarína Galgocyová, Lucie Podveská 

Jak jsme pekli chléb 

Na první podzimní den jsme vyrazili do Toulcova dvora. Jako třída jsme tam byli po čtvrté, pro naši paní 

učitelku to byla ale novinka. Přijeli jsme do sychravého a chladného počasí, náš program byl ale většinu 

času ve voňavé místnosti, která byla posléze vyhřátá pečením našich chlebových bochánků. Zpočátku 

jsme na bylinné zahradě hledali obilí a před špýcharem jsme cepy vymlátili pšenici a žito. Pobavilo nás, 

když při přípravě mlácení obilí vyběhly z plachty dvě myšky. Z pšeničného a žitného zrna jsme si sami 

umleli mouku a z ní připravili těsto na chléb. Chléb je vlastně jen mouka, sůl, voda a kvásek. Kdo ale 

nezná postup zpracování a pečení, ten ho upéct nedokáže. Vrátili jsme se k obědu, každý s vlastním 

chlebíčkem, receptem a se spoustou zážitků. 
           foto + text Jana Nešťáková 

 

   

Čtyřkolky 
 

Ahoj děti,  
letos se v každém čísle dozvíte něco o čtyřkolkách a motorkách. 

Čtyřkolky ve zkratce 4kolky jsou novým HITEM dnešní doby. 

Rozdělují se na pracovní (užitkové) a sportovní. Pracovní 4kolky 

jsou výrazně na práci, někdo s nimi jezdí i závody, ale především se 

využívají na vyvážení dřeva, uklízení sněhu a převážení nákladu. 

Sportovní 4kolky jsou na závodění, draftování a volnou jízdu.  

  Děti a čtyřkolky: Děti mohou jezdit od malička, čtyřkolky 

jsou přizpůsobeny malým i větším dětem velikostně i výkonností a 

obsahu motoru. Pro závodění na čtyřkolce je potřeba licence a kontrola u lékaře.     

    
Obrázek: en.wikipedia.org/        Radek Porš a Vojta Nehasil 

http://www.google.com/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=0CAcQjRw&url=http://en.wikipedia.org/wiki/All-terrain_vehicle&ei=1JFTVPLnFcHd7gaStoCwCw&bvm=bv.78677474,d.d2s&psig=AFQjCNEcu0olRRzDyJYJ0xlMPHkwWaBDxQ&ust=1414849334006526
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První rozhovor tohoto školního roku 
Autor: Alice Adamcová 

Foto: ww.neurophys.gu.se 

  
Většině z vás bude pravděpodobně jméno Miloš Pěkný známé. Pro ty 

z vás, kdo ho neznají – je to absolvent ZŠ Kounice, který dnes působí 

ve Švédsku na Universitě v Göteborgu jako profesor medicíny a 

vedoucí výzkumného týmu, a byl tak laskavý, že si ve svém velice 

nabitém programu našel čas, aby zodpověděl naše otázky.  

 

Na co z kounické školy vzpomínáte nejraději?  

Na ty učitele, kteří se snažili něco svým žákům dávat, předávat jim jak 

poznání, tak způsoby, jakými další poznání získávat a jak s ním pak 

smysluplně pracovat. Přirozeně takoví nebyli všichni. Kounickou školu 

jsem opustil v červnu roku 1979 a kupodivu již mnoho let na škole 

nepůsobí žádný z učitelů, které jsem znal.  

Něco jmen (z nichž každé si zaslouží velké poděkovaní) a krátkých asociací:  

Oldřich Adamec, geniální učitel, určitě můj vzor. Výborně chápal, že matematika je nástroj v podstatě 

k čemukoli, co chceme v životě dělat, nejen k přírodním vědám, ale k malířství, hudbě, poezii… Výborně 

uměl žáky zvát na cestu do hájemství matematiky. Každá hodina matematiky byla exkurzí do neznámého 

světa, světa lákavého a nabízejícího nejrůznější dobrodružství. Skutečný Pan učitel. Elegantní, s tenkou 

pozlacenou tužkou a svým pedagogicky účinným a nezapomenutelným “ne, mistře” následovaným 

krátkým škrtem přes lajdácky odvedenou domácí úlohu (z levého dolního rohu nahoru doprava). Naučil 

mě toho ohromnou spoustu, včetně prostorového geometrického myšlení i nového a originálního přístupu 

k akvarelu. 

Paní učitelka Slavíková, moudrá, noblesní, výborný učitel a úžasně rovný člověk. Uměla v dobách 

politického “bezčasí” budit lásku k české historii, obdiv k dobré práci předků a dávat diskrétní návody 

k tomu, jak se nenechat oblbnout. Sama se nenechala nikdy zastrašit a její úsloví “prázdný sud nejvíc 

duní” říkalo vše. Nejednou jsem si říkal, že Komenský by se jí poklonil. 

Ivan Pecák, třídní, výborný chemik, velmi dobrý učitel biologie, ochránce přírody a šachista. Stále velmi 

dobrý šachista. Ač šachy vůbec nehraji, jel jsem s ním jednou na turnaj a jeho šachistické charisma 

způsobilo, že jsem jednu hru dokonce vyhrál. 

Zdeňka Václavková, znala nejen perfektně českou (i světovou) literaturu, ale i spoustu anekdot ze života 

spisovatelů, básníků, které je vždy krásně snímaly z jakéhokoli piedestalu a přiváděly takříkajíc mezi nás. 

Její láska k češtině byla příslovečná, stejně jako její úsloví “Co to máš milá za pasem? Pravidla sobě vzala 

jsem…” (Pro nezasvěcené asi nutno dodat, že Pravidla českého pravopisu) Bylo trochu těžké si takové 

rande představit, ale znělo to krásně… 

Dáša Uhrová, barevné křídy a po desítky minut tvořené krásné histologické nákresy v biologii člověka, z 

nichž některé by obstály i na lékařské fakultě, poutavý výklad za každých okolností – někdy jsem si říkal, 

že ono Šimkovo/Grossmannovo “pardon, kolego, nevěděl jsem, že přednášíte, myslel jsem, že se tady 

válcuje plech” bylo inspirací získanou při její hodině biologie. 

Dvojice kamarádek Kosová - Šímová, které přinesly do kounické školy jaro. Paní učitelka Šímová měla 

takový smysl pro legraci, že náš věkový rozdíl někdy zcela vymizel. Kupodivu to vůbec neovlivňovalo 

její přirozenou autoritu.  

Pan učitel Sýkora, originální to excentrik a dobrý příklad toho, že pokud je učitelův výklad emocionálně 

zabarvený, je ho vždy snazší převést do dlouhodobé paměti. 

 

Jak jste se dostal do Švédska? Proč zrovna Švédsko?  

Do Švédska jsem se vydal jako mladý lékař pracovat na svém doktorátu lékařských věd a dále se 

vzdělávat v medicíně s vědomím toho, že bych ji rád pomáhal postrkovat kupředu. Studium v zahraničí je 

v biomedicínském vzdělávání a výzkumu přirozeným krokem k tomu naučit se něčemu novému. Tomu 

tak bylo po staletí a je to nesmírně důležité, třebaže to německá okupace za války a následující léta 
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reálného socialismu na nějakou dobu přerušila. Věda je ze své podstaty velmi internacionální a takové 

jsou i výzkumné týmy kdekoli na světě. Proč Švédsko? Molekulární biologie a molekulární genetika, ony 

dva nové pilíře moderní medicínské vědy, které byly stále více a více zřetelné v průběhu osmdesátých let, 

byly ve skandinávských zemích kvalitní a inspirativní. Skandinávie mi krom toho byla blízká jak svou 

kulturou, tak i skutečností, že tu angličtina funguje perfektně nejen ve vědě, ale i v každodenním životě.  

 

Čeho přesně se týká Váš výzkum?  

Jsem lékař a universitní profesor, který nejen medicínu učí, ale snaží se ji – společně s mnoha tisíci 

kolegy na celém světě – dále rozvíjet. Jako vedoucí výzkumného týmu mám za cíl přispět k vytvoření 

nových léčebných a preventivních postupů, které umožní optimální regeneraci v mozku, jak u 

nemocných, tak i stárnoucích – a jinak zdravých – jedinců. Nejlepší léčbou je mimochodem prevence a už 

jen užívání mozku, optimální míra stresu a stimulující prostředí jsou tou nejlepší cestou, jak si mozek 

udržet maximálně funkční po co nejdelší dobu.  

Mozek je opravdu naprosto fascinující struktura a porozumění mozku je obrovskou výzvou pro medicínu, 

ale i pro lidskou společnost vůbec.  Každý vzdělaný a schopný lékař dokáže, alespoň rámcově, propojit v 

jednotlivých orgánech funkci buněk a tkání s funkcí orgánu samotného. V mozku to stále ještě 

nedokážeme, ale máme k tomu čím dál tím lepší nástroje a výsledkem je skutečně exponenciálně se 

zvyšující množství poznatků.  

Naše Laboratoř biologie astrocytu a regenerace centrálního nervového systému je součástí Ústavu 

klinických neurověd na Göteborské Universitě. Zabýváme se novými přístupy v oblasti regenerace 

mozku, ať už v kontextu náhlých mozkových příhod, zranění mozku či míchy, či neurodegenerativních 

chorob. Astrocyty mají v mozku celou řadu řídících funkcí, v jistém smyslu jsou takovým “mozkem 

mozku”. Představují kompartment neobyčejně zajímavý pro experimentální terapeutické intervence 

například při mozkových příhodách, a to jak v akutním, tak i v pozdějším období, kdy se snažíme zvýšit 

mozkovou plasticitu a autoreparační kapacitu a zmenšit tak funkční deficit. Náš výzkum se odvíjí z 

roviny molekulární a buněčné, využívá myších transgenních modelů, myších modelů mozkových chorob, 

lidských tkání, a zahrnuje i klinické studie.  

 

Co je zatím Váš největší úspěch? 

V soukromí rodina, tak jako asi pro většinu lidí. Největší pracovní úspěch? Určitě to, že se nám daří 

docela úspěšně poznávat, jak dochází k regeneraci v mozku a otevírat tak zcela nové možnosti pro 

podporu regenerace mozku při nejrůznějších chorobách, nově koncipovat neurorehabilitaci a zpomalovat 

normální stárnutí mozku.  

 

 

Brigády pro deváťáky 

Máte někdy pocit, že nevíte, kam dřív skočit, a hodila by se vám pomoc někoho 

spolehlivého. Žáci deváté třídy shání občasnou brigádu. 

Nabízíme:  Sekání trávy 

  Hrabání listí 

                   Hlídání dětí 

                   Venčení psů 

                   Odklízení sněhu 

                   Mytí aut 

Cena práce dohodou. V případě zájmu napište na náš  

email: Brigadnici.99 @gmail.com 
        „Jsme spolehliví, milí, prostě nás potřebujete!“ :) 

 

Divadélko pro školy  
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Opět jsme se setkali s výbornými herci z Hradce Králové, kteří nám vždycky přivezou výborná divadelní 

představení, kterými nás pobaví a zároveň zábavnou formou nabízí odborný výklad, tentokrát například 

na téma divadelních žánrů. Všichni se v tuto chvíli stáváme účastníky představení, protože jednou 

z předností tohoto divadla je důraz na kontakt s divákem. Děti se stávají součástí hry a některé hrají i 

konkrétní postavy.  

První stupeň čekalo představení ………………………. A ty starší čekala hra „Divadlo nekouše! aneb 

Živelný průvodce divadelními žánry“  

                 
 

              

 
 

  Do divadelní hry Král Oidipus zapojili naši spolužačku z 8. třídy Aničku Kadeřávkovou. Zahrála si 

manželku krále Oidipa, který ji pak uškrtil kvůli svému příteli, protože mu řekl, že ho jeho žena Jokasta 

podvádí s jeho dobrým přítelem. Vše dopadlo tak, že Jokasta, žena krále Oidipa, byla uškrcena a zemřela. 

Chudák Anička! Role to byla výrazná, nicméně ji zastihla pár vteřin před smrtí…  

Závěr: Vše se nám líbilo a těšíme se na příště!                                           Eliška Hájková, Míša Voleníková 

 

 

Preventivní programy pro 8. a 9. třídu 
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V rámci získané dotace od Středočeského kraje se v říjnu uskutečnily ve spolupráci se sdružení 

PREVALIS přednášky pro žáky nejstarších ročníků na téma hospodaření s penězi a bezpečného 

používání internetu.  

20. 10. – program o FINANČNÍ GRAMOTNOSTI 

Dozvěděli jsme se,  že nemáme podepisovat smlouvy, které jsme si předem důkladně nepročetli a také že 

je výhodnější půjčit si na koupi domu než být mnoho let v pronájmu, vytvořili jsme tříčlenné rodiny a 

rozhodovali jsme o jejich reálném příjmu, teď už víme, co je to hrubá a čistá mzda. A nezaplatit pokutu 

za jízdu „na černo“ se může pořádně nevyplatit a za 10 let můžete mít exekuci na účtu či vám za dveřmi 

může zazvonit exekutor. Takže raději pokutu zaplať, nebo ještě lépe kup si lístek a nezapomeň 

„cvaknout“. 

23.10. - program o BEZPEČNÉM KYBERPROSTORU 

Dozvěděli jsme se: že zaměstnancem Facebooku v ČR je jen jeden člověk, viry se používají k hledání 

zaměstnání a je špatné mít 1 heslo na více přístupů. 
            Anna Kadeřávková 

 

Má nová škola 
 

V dubnu jsme se rozhodly, že přestoupíme z Českého Brodu sem do 

kounické školy. Teď dojíždíme autobusem. Přestoupily jsme v 7. třídě a teď 

chodíme do 8. třídy. Moc se nám tu líbí. Nejvíce nás baví tělocvik a 

přírodopis, ale moc nám nejde matematika. Jsme rády, že jsme sem přešly, 

protože je tu moc zábavných akcí a jsou tu moc milí učitelé. 

     Kačka Hollasová, Míša Štosková 
                                                                                                                      
 

Sem do školy jsem přišel 29. 9. a hned jsme jeli na výlet do Toulcova dvora. 

Poznal jsem tu mnoho báječných lidí, se kterými je zábava. Jinak jsem chodil na  

ZŠ do Českého Brodu. Doufám, že tu budu mít dobré známky a že se mi tu bude 

dařit. Chodím do 8. třídy, líbí se mi tady celá škola. 

        Tomáš Eichler 
                                                 

        /www.omalovanky-zadarmo.sk/skola/ www.rolino.cz 

 

Víte, že Česká republika měla narozeniny? 

 
 

28. 10. 2014 jí bylo 21 let a od roku 1918 je to 96 let. 

Už toho má dost za sebou, a proto se k ní musíme chovat hezky. 

Nikdo z nás nešel do školy, protože tento den byl státní svátek, 

takže jsme mohli vyrazit třeba na výlet :) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                     

http://www.rolino.cz/


8 

 

 

 

 

 

 

        Vybarvi vlajku :) 

 

 

 

 

 

                                                                                                    

 

 

 

 

1. Stát, se kterým jsme dlouho tvořili jednu zemi? 

2. Kdo složil státní Hymnu? 

3. Kdo schvaluje zákony? 

4. „Kde domov můj….“ jsou slova z české .... 

5. Kde poprvé zazněla česká hymna? 

6. Prezident ČR? 

7. Kde přebývá náš prezident? 

8. Iniciály našeho prvního prezidenta? 

9. Jaký je náš státní strom? 

 

Víte, že…?  
Tyranosaurus se někdy uvádí jako největší dinosaurus. Není to pravda!   

Největší byl buď Argentinosaurus,  nebo Amphicoelias. 

 

 

Tyranosaurus                                      El. obvod umožňující levitaci kvádrů                     Argentinosaurus 
 

 

Staří Egypťané využívali tzv. Kvantovou mechaniku k přemisťování kvádrů z místa na místo 

(na pyramidu), kterou dále využívali k vyučení na používání nejvyšší 

dosažitelnou rychlost = rychlost myšlení. Proto Egypťané dokázali stavět 

velké pyramidy. Egyptští kněží učili, že ve vesmíru existují dva  

energetické póly – láska a strach. Láska má velmi vysokou vibrační 

frekvenci a strach naopak velice nízkou. 

Cheopsova pyramida je zvětšením původní sakkárské pyramidy.  

         
          Jakub Hora            

                  Sakkára – kvantový stroj 

 Obrázky: jv.wikipedia.org, http://dinosaurs.wikia.com/, http://www.breatharian.eu/clanky  
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